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     Protokół Nr XVIII/2016 

z XVIII sesji Rady Gminy Stanisławów 

 w dniu 26 lipca 2016r. 

 

 
XVIII sesja Rady Gminy Stanisławów w dniu 26 lipca 2016r. odbyła się w Gminnym 

Ośrodku Kultury w Stanisławowie, trwała od godz. 16
00

 do godz. 19
10

. Obrady prowadziła 

Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy Stanisławów.             

 

W obradach udział wzięli: 

- Radni w liczbie 9 osób (nieobecni: Sylwester Bąkowski, Tadeusz Jurek, Dariusz 

Kraszewski, Piotr Matusik, Mariola Orłowiec, Wiesław Szponar),  

- Adam Sulewski Wójt Gminy,  

- Jadwiga Będkowska Sekretarz Gminy, 

- Czesława Kaim Skarbnik Gminy, 

- Artur Olszewski Radca Prawny  

- Sołtysi, 

- Kierownicy jednostek organizacyjnych,   

- inne osoby zaproszone. 

Listy obecności w załączeniu do protokołu.  

 

Ad 1.  
Otwarcia XVIII sesji dokonała Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy, która 

powitała wszystkie osoby przybyłe na sesję i poinformowała, że na sali jest obecnych 

9 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Następnie w związku z rezygnacją p. Celiny Zdanowicz z funkcji sołtysa wsi Kolonie 

Stanisławów, Adam Sulewski Wójt Gminy i Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy 

podziękowali p. Celinie Zdanowicz za pełnienie funkcji sołtysa oraz długoletnią działalność 

na rzecz społeczności lokalnej i wręczyli okolicznościową statuetkę.   

 

Ad 2.  

Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad i zapytała 

czy p. Wójt, bądź Radni chcieliby wnieść zmiany do porządku obrad? 

Adam Sulewski Wójt Gminy zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt. 8 i 14 

(druk nr 133 i 139) i jednocześnie wprowadzenie do porządku obrad 2 dodatkowych punktów 

w brzmieniu : 

- jako 8 pkt ,,Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Gminą Dobre, Gminą 

Jakubów i Gminą Stara Kornica projektu pn. Energia dla przyszłości – odnawialne źródła 

energii w gminach wschodniego Mazowsza: Dobre, Jakubów, Stanisławów i Stara Kornica”, 

- jako 14 pkt ,,Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na finansowanie 

planowanego deficytu budżetu Gminy Stanisławów na rok 2016”. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła wniosek Wójta Gminę o zmianę porządku obrad. 

Głosowało 9 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Porządek obrad po zmianie przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji Rady Gminy.  

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XVII sesji. 
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4. Wręczenie Radnemu zaświadczenia o wyborze na Radnego przez Przewodniczącego 

Gminnej Komisji Wyborczej. 

5. Złożenie Ślubowania przez Radnego.  

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał i zadań między sesjami. 

7. Sprawozdanie przewodniczących stałych komisji Rady Gminy z prac Komisji między 

sesjami oraz zajęcie stanowiska Rady w sprawach wniosków Komisji, których 

tematów nie uwzględniono w porządku sesji.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Gminą Dobre, Gminą Jakubów i 

Gminą Stara Kornica projektu pn. Energia dla przyszłości – odnawialne źródła energii 

w gminach wschodniego Mazowsza: Dobre, Jakubów, Stanisławów i Stara Kornica. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII/25/2015 Rady Gminy 

Stanisławów z dnia 28 kwietnia 2015r. w sprawie inkasa podatków: od nieruchomości, 

rolnego i leśnego.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/40/2015 Rady Gminy 

Stanisławów oraz określenia przedmiotu ich działania – uzupełnienie składu komisji. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Stanisławów. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2016. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stanisławów na lata 2016-2026. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na finansowanie planowanego 

deficytu budżetu Gminy Stanisławów na rok 2016. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/127/2016 Rady Gminy 

Stanisławów z dnia 30 maja 2016r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Stanisławów. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie Gminy Stanisławów. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku. 

21. Zajęcie stanowiska Rady Gminy w sprawie wniosku Radnej Pani Moniki Uścińskiej 

o złożenie wniosku do Sądu celem ustalenia właściciela gruntu położonego na terenie 

miejscowości Ładzyń tzw. ,,basen strażacki”.   

22. Zapytania i wolne wnioski. 

23. Zamknięcie obrad.  

 

Ad 3. 

Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy zapytała o uwagi 

do protokołu z XVII sesji.  

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie 

protokół z XVII sesji. 

Rada Gminy 6 głosami ,,za”, przy 3 głosach ,,wstrzymujących” przyjęła protokół z 

XVII sesji. Głosowało 9 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 4. 

Konstanty Jacek Witowski Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej 

w Stanisławowie, pogratulował Krzysztofowi Jakubowi Gruli Radnemu elektowi wyboru na 

Radnego i wręczył zaświadczenie o wyborze na Radnego.  
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Ad 5. 

 Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Radnego elekta o złożenie 

ślubowania.  

 Krzysztof Grula złożył ślubowanie. 

 

Ad 6.  

 Otwierając dyskusję w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Wójta 

Gminy o zabranie głosu. 

Adam Sulewski Wójt Gminy, zabierając głos w pierwszej kolejności złożył 

sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XVII sesji. Następnie Wójt przedstawił 

sprawozdanie z wykonania zadań między sesjami. 

- Przyłącza gazowe w budynkach gminnych są w trakcie realizacji. 

- Od 1 sierpnia zmienia się podmiot świadczący usługi medyczne. Odbyły się zebrania 

z mieszkańcami w tej sprawie. 

- Został ogłoszony przetarg na budowę ul. Polnej w Stanisławowie. Wpłynęły 3 oferty, ceny 

są rażąco niskie w związku z tym wystąpiliśmy do oferentów o wyjaśnienia. 

- Został rozpoczęty remont Urzędu Gminy. Adam Sulewski Wójt Gminy omówił zakres 

remontu i przeprosił za utrudnienia związane z pracami remontowymi. 

- 14 sierpnia odbędą się Gminne Dożynki. Program jest bogaty, jest dużo konkursów. Wójt 

zaprosił do udziału w nich udziału. 

- Budowa hali sportowej w Pustelniku postępuje. Na 23 września jest planowane uroczyste 

wmurowanie kamienia węgielnego, zbiegnie się to z 20-leciem firmy, która buduje halę.   

- Przystępujemy do opracowania planu rewitalizacji Gminy. Pozyskaliśmy na ten cel środki. 

 Następnie Radny Sylwester Książek zapytał o konkurs na dyrektora Zespołu Szkół 

w Pustelniku. 

 Wójt Gminy poinformował, że oferty do konkursu złożyły 2 osoby. Na Dyrektora 

została wybrana p. Lidia Marczak, druga osoba nie zgłosiła się na rozmowę kwalifikacyjną.  

 

Ad 7.  

 Przewodnicząca Rady Gminy, otwierając dyskusję w tym punkcie poprosiła 

przewodniczących komisji o złożenie sprawozdań z pracy komisji miedzy sesjami. 

- Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetu i Gospodarki złożył Radny Zygmunt Ochman - 

załącznik nr 1 do protokołu. 

- Sprawozdanie z pracy Komisji Społecznej, Ekologii i Bezpieczeństwa złożył Andrzej 

Kowalczyk Przewodniczący Komisji - załącznik nr 2 do protokołu. 

- Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej złożył Radny Andrzej Kowalczyk - załącznik nr 

3 do protokołu. 

 

Ad 8.  

 Po otwarciu przez Przewodniczącą Rady Gminy dyskusji w tym punkcie, Adam 

Sulewski Wójt Gminy wyjaśnił, że podobna uchwała została już wcześniej podjęta przez 

Radę Gminy, ale Gminy: Strachówka i Jadów wycofały się z projektu, natomiast do projektu 

przystąpiła Gmina Stara Kornica. Z uwagi na powyższe należy podjąć nową uchwałę.  

 Po czym Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVIII/136/2016 w sprawie wspólnej 

realizacji z Gminą Dobre, Gminą Jakubów i Gminą Stara Kornica projektu pn. Energia dla 

przyszłości – odnawialne źródła energii w gminach wschodniego Mazowsza: Dobre, 

Jakubów, Stanisławów i Stara Kornica, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Głosowało 

9 Radnych obecnych na sali obrad. 
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Ad 9. 

 Po otwarciu przez Przewodniczącą Rady Gminy dyskusji w punkcie dotyczącym 

podjęcia uchwały określającej 2 nowych inkasentów podatków, głos zabrał […] mieszkaniec 

Gminy, który poprosił o podanie przykładu jednostki organizacyjnej nieposiadającej 

osobowości prawnej. 

  Artur Olszewski Radca Prawny stwierdził, że udzielenie odpowiedzi powinno się 

odnosić do meritum, a uchwała dotyczy osób fizycznych, a nie jednostek organizacyjnych 

nieposiadających osobowości prawnej. 

Następnie Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVIII/137/2016 w sprawie 

zmiany uchwały Nr VII/25/2015  Rady Gminy Stanisławów z dnia 28 kwietnia 2015r. w 

sprawie inkasa podatków: od nieruchomości, rolnego i leśnego, która stanowi załącznik nr 5 

do protokołu. Głosowało 9 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 10.  

 Otwierając dyskusję w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że 

projekt uchwały dotyczy zmiany składu Komisji Budżetu i Gospodarki poprzez jej 

rozszerzenie o nowo wybranego Radnego. P. Król poinformowała również, że P. Krzysztof 

Grula wygrał wybory uzupełniające w okręgu wyborczym nr 6 obejmującym miejscowości: 

Ciopan, Goździówka i Wólka Wybraniecka. Następnie odczytała projekt uchwały i zapytała 

Radnego Krzysztofa Grulę, czy wyraża zgodę na kandydowanie na członka tej komisji? 

 Radny Krzysztof Grula wyraził zgodę.  

Rada Gminy 8 głosami ,,za” przy 1 ,,wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr 

XVIII/138/2016 w sprawie zmiany uchwały Nr IX/40/2015 Rady Gminy Stanisławów oraz 

określenia przedmiotu ich działania, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Głosowało 9 

Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 11.  

 Jadwiga Będkowska Sekretarz Gminy wyjaśniła, że zmiana wynagrodzenia Wójta 

gminy jest spowodowana zwiększeniem o 1% wysługi lat z 19 na 20%. Jest to maksymalna 

wysokość dodatku, jaki pracownik może otrzymać.  

Czesława Kaim Skarbnik Gminy dodała, że wynika to z kodeksu pracy.  

Następnie Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały 

i poddała go pod głosowanie. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVIII/139/2016 w sprawie 

wynagrodzenia Wójta Gminy Stanisławów, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Głosowało 9 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 12.   

 Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o 

zabranie głosu Czesławę Kaim Skarbnik Gminy. 

 Skarbnik Gminy zabierając głos zreferowała zmiany proponowane w budżecie Gminy 

na 2016r. Poinformowała, że gmina otrzymała zwiększenie subwencji oświatowej o 6000 zł 

oraz dotację w wysokości 1800zł na zadania realizowane przez Urząd Stanu Cywilnego. 

Zmiany w wydatkach dot. głównie inwestycji.  

 Radny Sylwester Książek zapytał ,,czy podmiot sprawujący opiekę zdrowotną będzie 

remontował Ośrodek Zdrowia w Stanisławowie? 

 Adam Sulewski potwierdził, że tak będzie.  

 Następnie Radny Andrzej Kowalczyk zgłosił wniosek o głosowanie projektu uchwały 

beż czytania jego treści.  
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 Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Rada Gminy 8 głosami ,,za”, przy 1 ,,wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr 

XVIII/140/2016 w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2016, która stanowi załącznik nr 

8 do protokołu. Głosowało 9 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 13. 

 Przewodnicząca Rady Gminy otwierając dyskusję w tym punkcie poinformowała, że 

projekt uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozy Finansowej jest 

odzwierciedleniem zmian w budżecie gminy i poprosiła o pytania do projektu. 

Nie zgłoszono żadnych pytań. 

Następnie Radny Andrzej Kowalczyk zgłosił wniosek o głosowanie projektu uchwały 

bez czytania jego treści.  

 Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Rada Gminy 8 głosami ,,za”, przy 1 ,,wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr 

XVIII/141/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stanisławów na 

lata 2016-2026, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. Głosowało 9 Radnych obecnych na 

sali obrad. 

 

Ad 14. 

 Przewodnicząca Rady Gminy zapytała ,,czy Radni mają pytania do projektu uchwały 

w sprawie zaciągnięcia pożyczki na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy 

Stanisławów na rok 2016?” 

 W związku z brakiem pytań p. Elżbieta Król odczytała uzasadnienie do projektu 

uchwały. 

 Po czym Radna Monika Uścińska zapytała czy projekty uchwał zostaną uzupełnione 

o parafę Radcy Prawnego i wnioskodawcę, ponieważ nie wszystkie projekty zawierają te 

elementy? 

 Radca Prawny poinformował, że aprobował projekty uchwał, a Sekretarz Gminy 

dodała, że wnioskodawcą jest Wójt Gminy.  

 Następnie Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały oraz 

poinformowała, że w § 1 projektu uchwały będzie zmiana sformułowania z ,,w wysokości” na 

,,do wysokości” i poddała pod głosowanie projekt uchwały ze zmianą.  

Rada Gminy 7 głosami ,,za”, przy 2 ,,wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 

XVIII/142/2016 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na finansowanie planowanego deficytu 

budżetu Gminy Stanisławów na rok 2016, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Głosowało 9 Radnych obecnych na sali obrad. 

  

Ad 15. 

 Po otwarciu dyskusji przez Przewodniczącą Rady gminy głos zabrała Ewa Dłuska-

Redes Kierownik referatu gospodarki komunalnej poinformowała, że zmieniony projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/127/2016 Rady Gminy Stanisławów z dnia 30 

maja 2016r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Stanisławów nie został skserowany dla Radnych z uwagi na to, że w wyniku 

konsultacji z wydziałem prawnym Wojewody praktycznie do sesji były jeszcze nanoszone 

poprawki. P. Dłuska-Redes poinformowała, że zmieniony projekt uchwały został 

zaparafowany przez Radcę Prawnego. Wnioskodawcą projektu jest Wójt Gminy. Następnie 

Kierownik omówiła zmiany, jakie zostały naniesione do projektu uchwały w porównaniu do 

projektu, który był omawiany na posiedzeniach Komisji. 

Z uwagi na brak pytań do projektu uchwały Radny Andrzej Kowalczyk zgłosił 

wniosek o głosowanie projektu uchwały bez czytania jego treści.  
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 Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Rada Gminy 7 głosami ,,za”, przy 1 ,,przeciw” i 1 ,,wstrzymującym” podjęła uchwałę 

Nr XVIII/143/2016 w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/127/2016 Rady Gminy Stanisławów 

z dnia 30 maja 2016r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Stanisławów, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. Głosowało 9 

Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 16.        

  Ewa Dłuska-Redes Kierownik referatu gospodarki komunalnej poinformowała, że 

poprzednia uchwała w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Stanisławów została uchylona 

przez Regionalną Izbę Obrachunkową z uwagi na to, że do uchwały nie została dołączona 

deklaracja w formacie XML. Następnie omówiła projekt uchwały.  

 Następnie Radny Andrzej Kowalczyk zgłosił wniosek o głosowanie projektu uchwały 

beż czytania jego treści.  

 Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVIII/144/2016 w sprawie ustalenia 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie 

Gminy Stanisławów, która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. Głosowało 9 Radnych 

obecnych na sali obrad. 

Po czym Radna Monika Uścińska zapytała czy w uchwale - druk nr 136 zostanie 

wpisana właściwa data? 

Sekretarz Gminy zapewniła, że data na wszystkich uchwałach będzie prawidłowa.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 10 minutową przerwę w obradach. 

Po wznowieniu obrad po przerwie przystąpiono do realizacji kolejnych punktów 

obrad. 

 

Ad 17. 

Otwierając dyskusję w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy zapytała o pytania 

do projektu uchwały w sprawie przekazania skargi. 

W tym momencie obrad, salę obrad opuścił Radny Michał Cudny, pomniejszając 

liczbę Radnych obecnych na sesji do 8 osób. 

 Radny Sylwester Książek zauważył, że miało się odbyć posiedzenie Komisji 

Rewizyjnej w tej sprawie. 

Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy wyjaśniła, że na posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej będą rozpatrywane inne skargi. P. Król dodała, że jeżeli do Rady Gminy wpływa 

skarga na Przewodniczącą czy Radę Gminy, to taka skarga musi zostać przekazana uchwałą 

Rady Gminy Wojewodzie, który jest właściwy do jej rozpatrzenia. 

Następnie Radny Sylwester Książek poprosił o odczytanie sentencji.  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały i poddała go pod 

głosowanie.  

Rada Gminy 7 głosami ,,za”, przy 1 ,,wstrzymującym” podjęła uchwałę 

Nr XVIII/145/2016 w sprawie przekazania skargi, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Głosowało 8 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 18. 

 Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy, po otwarciu dyskusji w tym punkcie, 

odczytała uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie przekazania skargi i wyjaśniła, że tą 

uchwałą Rada Gminy przekazuje Wojewodzie skargę na opieszałość Rady Gminy. Następnie 

odczytała projekt uchwały.  
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 Rada Gminy 6 głosami ,,za”, przy 2 ,,wstrzymujących” podjęła uchwałę 

Nr XVIII/146/2016 w sprawie przekazania skargi, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Głosowało 8 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 19. 

 Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy w pierwszej 

kolejności odczytała uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie przekazania skargi, 

następnie odczytała projekt uchwały i w związku z brakiem pytań poddała go pod 

głosowanie.  

Rada Gminy 6 głosami ,,za”, przy 2 ,,wstrzymujących” podjęła uchwałę 

Nr XVIII/147/2016 w sprawie przekazania skargi, która stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Głosowało 8 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 20. 

 Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt 

uchwały w sprawie przekazania wniosku wraz z uzasadnieniem, w związku z brakiem pytań 

poddała go pod głosowanie.  

Rada Gminy 6 głosami ,,za”, przy 2 ,,wstrzymujących” podjęła uchwałę 

Nr XVIII/148/2016 w sprawie przekazania wniosku, która stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. Głosowało 8 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 21. 

 Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy otwierając dyskusję w tym punkcie 

poinformowała, że na posiedzeniach komisji był omawiany wniosek Radnej p. Moniki 

Uścińskiej w sprawie ustalenia właściciela ,,basenu strażackiego” w Ładzyniu i Rada musi 

zająć stanowisko w tej sprawie – wniosek stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 Następnie Radna Monika Uścińska poinformowała, że na terenie miejscowości 

Ładzyń jest kilka działek, które nie posiadają właściciela, a społeczności wiejskiej zależy na 

ustaleniu właściciela, bo wówczas będzie mogła ubiegać się o środki np. z FIO lub innych 

programów. Mieszkańcom chodzi o zagospodarowanie tego terenu.   

 Radni Andrzej Kowalczyk i Zygmunt Ochman poinformowali, że Komisja Budżetu 

i Gospodarki oraz Komisja Społeczna, Ekologii i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowały 

wniosek.    

 Radny Sylwester Książek zapytał o ilość działek wchodzących w skład tego obszaru. 

 Adam Sulewski Wójt Gminy poinformował, że wniosek dotyczy 4 działek i Gmina 

będzie się starała przejąć ten grunt.  

 Radny Sylwester Książek zapytał czy Gmina ma ustalić właściciela, czy przejąć 

grunt? 

 Radna Monika Uścińska wyjaśniła, że chodzi o to, żeby Rada Gminy rekomendowała 

działania zmierzające do ustalenia właściciela, ponieważ właściciel zostanie ustalony na 

drodze sądowej.  

 Radny Książek zawnioskował o sformułowanie wniosku w tej sprawie. 

Radny Zygmunt Ochman odczytał brzmienie tego punktu: ,,Zajęcie stanowiska Rady 

Gminy w sprawie wniosku Radnej Pani Moniki Uścińskiej o złożenie wniosku do Sądu celem 

ustalenia właściciela gruntu położonego na terenie miejscowości Ładzyń tzw. ,,basen 

strażacki”.   

 Radny Sylwester Książek poprosił o powtórzenie wniosku.  

 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że przechodzi do głosowania wniosku, 

ponieważ wyjaśnienia były wyczerpujące i każdy zna treść wniosku.  
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Rada Gminy 7 głosami ,,za” przy 1 ,,wstrzymującym” poparła wniosek Radnej Moniki 

Uścińskiej o pozytywne zaopiniowanie złożenia wniosku do Sądu celem ustalenia właściciela 

gruntu położonego na terenie miejscowości Ładzyń tzw. ,,basen strażacki”. Głosowało 8 

Radnych obecnych na sali obrad. 

Następnie p. Uścińska podziękowała Radnym za zajęcie stanowiska, gdyż jest to 

bardzo ważne dla społeczności lokalnej. 

 

Ad 22. 

 W punkcie tym rozpatrywano pisma i wnioski. 

1. W dniu 17 lipca 2016r. do Rady Gminy wpłynęło pismo Nadleśnictwa Drewnica 

dotyczące zaopiniowania wniosku o uznanie 22,87 ha lasów, położonych na terenie 

Gminy Stanisławów za ochronne – załącznik nr 18 do protokołu. 

W sesji udział wzięli przedstawiciele Nadleśnictwa Drewnica […] - 

Nadleśniczy, […]-  Zastępca Nadleśniczego, […] - starszy specjalista Służby Leśnej. 

Przedstawiciele Nadleśnictwa poinformowali, że wniosek dot. zaopiniowania 

lasów za ochronne (wodochronne) dotyczy terenu 22,87 ha lasów położonych we wsi 

Zawiesiuchy, które dotychczas również miały kategorię lasów ochronnych. 

Nadleśnictwo tym wnioskiem nie zmienia kategorii lasów. Wystąpienie z takim 

wnioskiem jest związane z tym, że Nadleśnictwo musi opracować 10-letni plan 

urządzenia lasu dla lasów Skarbu Państwa będących w zarządzie Nadleśnictwo 

Drewnica. Lasy ochronne to tematyka związana z 5 rewizją. Rewizja oznacza 10 letni 

okres planowania. Lasy ochronne, to te, które chronią gleby. Wniosek o uznanie lasów 

za ochronne musi zostać zaopiniowany przez Radę Gminy. Rada Gminy ma na to 

2 miesiące, jeżeli nie zaopiniuje wniosku w tym czasie, to uznaje się że opinia jest 

pozytywna. 

Radny Sylwester Książek zarzucił, że materiał graficzny załączony do wniosku 

odbiega od materiałów znajdujących się w Starostwie. Następnie Radny poruszył 

sprawę własności lasu w Łęce i Choinach. 

Przedstawiciel Nadleśnictwa przyznał, że sprawa dotyczy 2 działek 

położonych we wsi Zawiesiuchy. Na mocy decyzji Ministra Środowiska na dzień 

dzisiejszy ten las posiada kategorię ochronną. Mapka została sporządzona wg. 

Rozporządzenia Ministra Środowiska z 1977r. Rozporządzenie określa wzór wniosku 

i mapki.  

 Radny Sylwester Książek poinformował, że w 1952r. działka nr 196 została 

przekazana wsi Chiny, wówczas były naniesione cieki wodne. Prawdopodobnie bez 

pomocy mieszkańców Nadleśnictwo nie jest w stanie określić granic tej działki. |Jest 

to działka wspólnotowa. Radny zarzucił też, że w ub. roku Nadleśnictwo nieudolnie 

wykonało przepusty. 

 Przewodnicząca Rady Gminy przywołała Radnego Sylwestra Książka, aby 

mówił na temat.  

 W dalszej wypowiedzi Radny Sylwester Książek, stwierdził, że […] 

pracownica Nadleśnictwa nie potrafiła określić cieków wodnych. Radny zwrócił się 

do Wójta i Radnych  o wystąpienie do Nadleśnictwa o przesłanie bardziej 

wiarygodnego materiału. Radny zauważył również, że Nadleśnictwo Drewnica ma 

osobowość prawną także w kwestii przeciwdziałania powstaniu wysypiska śmieci na 

terenie byłej jednostki wojskowej. 

 Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, że tematem dyskusji jest 

zaopiniowanie wniosku o uznanie lasu za wodochronny, a nie kwestia własności 

i innych spraw. 
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Przedstawiciel Nadleśnictwa wyjaśnił, że Nadleśnictwo musi opracować plan 

gospodarki lasami, ale w związku z tym nic się nie zmienia na tym terenie. 

Nadleśnictwo ma obowiązek wystąpienia o opinię do Rady Gminy.  

 Radna Monika Uścińska zapytała o skutki negatywnego zaopiniowania 

wniosku. 

Zastępca Nadleśniczego wyjaśnił, że wówczas Minister Środowiska sam 

podejmuje decyzję w tym zakresie, ponieważ opinia nie jest uzgodnieniem. 

Rada Gminy 7 głosami ,,za” przy 1 ,,przeciw” pozytywnie zaopiniowała 

wniosek Nadleśnictwa Drewnica o uznanie lasów za ochronne. Głosowało 8 

Radnych obecnych na sali obrad. 

 Następnie Radna Monika Uścińska zapytała, w jakim czasie Gmina będzie 

mogła uzyskać plan urządzenia lasu? 

 Zastępca Nadleśniczego poinformował, że do 2018r. plan powinien być 

gotowy. Jest to związane z upływem kolejnej dekady planowania.  

Radny Andrzej Kowalczyk zauważył, że cały kompleks leśny jest bardzo duży, 

są enklawy lasu gdzie są zakusy prowadzenia działalności gospodarczej i zapytał czy 

Nadleśnictwo podejmuje jakieś działania celem niedopuszczenia do takiej 

działalności? 

Przedstawiciel Nadleśnictwa wyjaśnił, że jeśli chodzi o gospodarkę na 

gruntach leśnych Skarbu Państwa, bez zgody Ministra Środowiska z lasu nie można 

zrobić żadnego użytku. Jeśli chodzi o inne grunty, to wówczas obowiązują inne 

przepisy. Tak naprawdę o wszystkim decyduje plan zagospodarowania 

przestrzennego.  

Radny Krzysztof Grula zapytał czy jeżeli działalność jest prowadzona nie na 

terenie lasu, ale niszczy las, to czy można temu jakoś przeciwdziałać? 

Przedstawiciel Nadleśnictwa wyjaśnił, że jeśli w wyniku takiej działalności 

powstają szkody, to muszą być one udowodnione i wówczas Nadleśnictwo podejmuje 

działania. 

[…] mieszkaniec Gminy zapytał o wycinanie drzew na prywatnych działkach. 

[…] zapytał również czy jeżeli jakaś firma planuje działania, które będą powodowały 

zanieczyszczenie środowiska czy choroby drzew, to Nadleśnictwo może podjąć jakież 

kroki?  

Przedstawiciel Nadleśnictwa wyjaśnił, że Nadleśnictwo nie zajmuje się 

wycinką drzew na gruntach prywatnych. Jeśli chodzi o zanieczyszczanie środowiska, 

to wówczas Nadleśnictwo wykonuje ekspertyzy. 

[…] zapytał o działania Nadleśnictwa, jeśli działalność wyrządza szkody 

w prywatnym lesie. 

Zastępca Nadleśniczego wyjaśnił, że nad tymi lasami nadzór pełni Starosta. 

Po wyczerpującej dyskusji Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała 

przedstawicielom Nadleśnictwa Drewnica za udział w sesji. 

 

2. Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że do Rady Gminy wpłynęły 3 skargi 

mieszkańca Gminy na działania Wójta Gminy, z którymi Radni zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji i zaproponowała przekazanie tych skarg do rozpatrzenia przez 

Komisję Rewizyjną.  

Rada Gminy jednogłośnie poparła wniosek Przewodniczącej. Głosowało 

7 Radnych obecnych na sesji. 

 

3. Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że do Rady Gminy wpłynęło pismo 

[…] mieszkanki Gminy z dnia […] czerwca 2016r. dotyczące dojazdu jej córki do 
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szkoły oraz zwrotu kosztów dojazdu. P. Król wyjaśniła, że z pisma nie wynika, jaki 

jest jego charakter. W związku z tym zostało przygotowane pismo do […] 

o określenie charakteru prawnego pisma. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie wniosek 

o umocowanie Przewodniczącej Rady Gminy do wysłania tego pisma do […]. 

Rada Gminy jednogłośnie poparła wniosek Przewodniczącej. Głosowało 

7 Radnych obecnych na sesji. 

 

4. Wniosek […] Dyrektora Prywatnego Przedszkola i Żłobka ,,Promyczek” w Mińsku 

Mazowieckim o dofinansowanie w wys. 600zł miesięcznie do pobytu każdego dziecka 

w żłobku – załącznik nr 19 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała Radnych czy są za tym, żeby 

przygotować projekt uchwały w sprawie dofinansowania pobytu dziecka w żłobku. 

 Radny Zygmunt Ochman poinformował, że Komisja Budżetu i Gospodarki 

zapoznała się z tym wnioskiem i na 4 Radnych obecnych na posiedzeniu 

3 wypowiedziało się przeciwko dofinansowaniu. 

Andrzej Kowalczyk Przewodniczący Komisji Społecznej poinformował, że 

Komisja Społeczna, Ekologii i Bezpieczeństwa opowiedziała się za dofinansowaniem, 

ale nie ustaliła wysokości dofinansowania.  

Przewodnicząca Rady Gminy dodała, że Komisja dyskutowała o kwocie 200 zł 

na dziecko.  

Czesława Kaim Skarbnik Gminy wyjaśniła, że p. […] zwróciła się 

z wnioskiem do Rady Gminy i Rada musi zająć stanowisko czy Wójt Gminy ma 

przygotować projekt uchwały w tej sprawie. Istnieje możliwość dofinansowania, ale 

Rada musi się wypowiedzieć w tej kwestii. Jeżeli Rada zadecyduje, że należy 

dofinansować pobyt dziecka w żłobku, to zostanie przygotowany stosowny projekt 

uchwały, który będzie określał zasady udzielenia dofinansowania. 

Radny Andrzej Kowalczyk zauważył, że w dzisiejszych czasach jest to bardzo 

ważna działalność, umożliwiająca młodym matkom podejmowanie pracy. Radny 

przyznał, iż uważa, że postawa Komisji Społecznej jest słuszna. Należy również mieć 

na uwadze to, że w Stanisławowie też jest prywatne przedszkole i może też powstać 

żłobek. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na razie Rada musi się 

wypowiedzieć czy w ogóle zgadza się na dofinansowanie, a o wysokości 

dofinansowania będzie dyskusja na posiedzeniach Komisji przed kolejną sesją.  

Radny Sylwester Książek zauważył, że niedawno była dyskusja o sprawdzenie 

działalności p. […]. Sprawa upadła a p. […] deklarowała, że otworzy żłobek, bo miała 

mało dzieci w przedszkolu. Należy tylko rozważyć koszty.   

Po czym Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie 

wniosek o przygotowanie projektu uchwały w sprawie dofinansowania pobytu dziecka 

w żłobku. 

Wniosek został przyjęty 6 głosami ,,za”, przy 2 ,,przeciw”. Głosowało 8 

Radnych obecnych na sali obrad. 

Ad 23. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów zawartych w porządku obrad Elżbieta Król  

Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła XVIII sesję Rady Gminy Stanisławów. 

Protokołowała                      

 

           Hanna Pietrzyk      


